
 
Pitanja identifikovana od strane učesnika Skupštine građana Mostara, 24.7.2021. godine za 

gradonačelnika Grada Mostara, Maria Kordića 

Odgovori pristigli 30.7.2021. godine 

 

1. Šta je grad učinio i sta će učiniti u budućnosti na zaštiti riječnih korita i vodo-zaštitnog pojasa 

od nelegalne gradnje? (konkretno betoniranje korita rijeke Radobolje Neretve i Bune, te 

izgradnja hotela na Bunici, Malo polje-Brutak ) 

Prvenstveno bih naglasio kako je zaštita voda i svih prirodnih kvaliteta, koje imamo na prostoru našega 

grada prioritet. Žao mi je da se politizira pitanje vodo-zaštitnoga pojasa, kako to možemo često vidjeti u 

posljednje vrijeme. Kao gradonačelnik sa cijelom gradskom upravom apsolutno smo opredijeljeni u zaštiti 

korita rijeka Radobolje, Neretve, Bune, ali i svih drugih prirodnih vrijednosti. Neće biti moguća bilo kakva 

gradnja koja nije po pravilima struke i u skladu sa prostornim planom na bilo kojem dijelu Grada Mostara, 

tu smo vrlo jasni.  

2. Mogu li Gradonačelnik i Gradsko Vijeće isključiti uticaj politike u komunalnim preduzećima? 

Obzirom da nismo imali Gradsko Vijeće predugo vrijeme od 8 godina puno procesa smo propustili. Jedan 

od ozbiljnijih izazova nam je revidiranje svih gradskih poduzeća i njihovoga poslovanja. Na prošloj sjednici 

Gradskoga Vijeća smo imali njihova izvješća i vidjeli okvirno u kakvoj su danas situaciji. Nama sada 

predstoji detaljna analiza svih poduzeća, koja ćemo dati kao zadatak novim upravama svih poduzeća. Kako 

smo više puta naglašavali, ključna je struka da bismo taj proces kvalitetno priveli kraju i da poduzeća 

obavljaju svoj posao u budućnosti na optimalan način.  

3. Može li Gradonačelnik, kao primjer ostalim građanima i građankama, jednom ili dva puta 

godišnje organizovati čišćenje grada sa uposlenicima gradske uprave i pripadajućim 

preduzećima? 

Već u proteklih 6  jeseci smo organizirali nekoliko akcija čišćenja i to je proces koji ćemo nastaviti po 

potrebi. Ipak, nadamo se da će gradska poduzeća preuzeti na efikasan način brigu o čistoći da nećemo 

imati potrebu organizirati čišćenje paralelno.  

4. Zašto poduzeća (Parkovi, Komos, komunalna preduzeća) koja imaju posla, posluju sa 

gubitkom? Zašto odgovorni ljudi u tim poduzećima ne odgovaraju za svoj nerad?  

Već sam u ranijem pitanju dotaknuo ovaj problem. Nepostojanjem Gradskoga vijeća nije bio složen sustav 

odgovornosti. Danas kada imamo sve strukture u Gradu, i Gradsko Vijeće i Gradonačelnika jasno će se 

pratiti i evaluirati rad svih gradskih poduzeća.   

5. Hoće li reorganizacija komunalnih poduzeća u gradu ostaviti isti broj uposlenih i istu 

sistematizaciju radnih mjesta sa viškom administracije, a manjkom radnika na održavanju 

čistoće? 



 
To je sada proces koji predstoji novim ljudima u upravi svih poduzeća, napraviti kvalitetnu analizu 

sadašnjega stanja. Ono što mi danas kao građani vidimo, kada je u pitanju manjak radnika na održavanju 

čistoće , zasigurno će biti i zaključak analize. Pratit ćemo cijeli proces kao Grad, ali odgovornost će biti na 

novim upravama poduzeća. Nama je bitno da funkcionira čistoća u gradu i tražit ćemo od naših firmi 

isporuku konačnoga rezultata.  

6. Da li će biti potpisani ugovori između građana i Komosa? Da li će snositi odgovornost za 

dosadašnji utrošak sredstava nakon provedene analize?  

To je također pitanje koje smo problematizirali i nasjednicama Vijeća, zaključak je jasan, Komos kao 

poduzeće sa svojom upravom i infrastrukturom treba voditi računa o zakonskim odredbama. Ne samo 

kada je riječ o pitanju ugovora sa građaneima, nego i sa svim drugim dijelovima poslovanja. Nova uprava 

će donositi odluke u skladu s tim. 

7. Da li će komunalno preduzeće potpisivati ugovore sa fizičkim i pravnim licima zbog naplate?  

Isti odgovor kao na prethodno pitanje.  

8. Šta je sa realizacijom projekta pročišćavanja otpadnih voda ?  

Pročistač otpadnih voda i cijela priča oko njegove funkcionalnosti dočekali su mene osobno kao jako 

ozbiljan izazov i toga smo se prihvatili. Sada smo u fazi dogovora oko izalska i okončanja arbitražnog 

postupka sa tvrtkom Aktor i siguran sam da ćemo uspjeti. Pročistač je stoljetni projekt od velike važnosti 

za Grad Mostar i moramo ga staviti u funkciju u punom kapacitetu, što će se dogoditi izgradnjom 

sekundarne mreže u cijelosti. Uključili smo mišljenje struke, koja prati cijeli proces i siguran sam da 

pročistač neće ubuduće biti negativna tema u našemu gradu.  

9. Koliko je izabranom povjerenstvu, što odabire način zbrinjavanja otpada, u sklopu zaključka 

sa posljednje tematske sjednice gradskog vijeća, ostavljeno vremena da izradi tehničku 

dokumentaciju za raspisivanje tendera za odabir tehničkog rješenja  i najboljeg ponuditelja?  

Odlukom je formirano povjernestvo, odnosno radna skupina koja je dobila materijale prema kojima će 

napraviti pripremu tehničke dokumentacije. Tijekom druge polovice kolovoza mjeseca bit će novi sastanak 

povjerenstva kada će radna skupina donijeti određene zaključke s tim u vezi.  

10. Može li skupština građana do iduće sjednice 31.07. dobiti odluku o imenovanju pomenutog 

povjerenstva kako bi se upoznala sa njihovim stručnim kvalifikacijama? 

Odluka o imenovanju i članovi povjerenstva su već u javnosti i s tim u vezi može se vidjeti sastav 

povjerenstva.  

  

11. Da li će gradska uprava uključiti mjesne zajednice grada Mostara u realizaciji čistoće i 

održavanju javnih i zelenih površina?  



 
Čistoćom se trebaju baviti  graditi gradska poduzeća koja su s tim ciljem formirana. Svi drugi akteri će biti 

uključeni u formalnoj mjeri onda kada za to postoji potreba. Osobno, kao građanin mislim da je pitanje 

čistoće odgovornost svih nas pojedinačno i trebamo davati svoj doprinos na mikrorazini.  

 

12. Koliko novaca je do sada utrošeno u novu deponiju i ko je odgovoran za dosadašnji rad 

deponije?  

Za rad poduzeća Deponija, odgovorna je uprava samoga poduzeća, kao što je slučaj sa svim drugim 

poduzećima. Kako sam i prethodno naglasio, nakon što se napravi analiza stanja u svim poduzećima, moći 

ćemo govoriti o egzaktnim brojkama.  

13. Bazirano na finansijskim sredstvima koja su do sada utrošena u novu deponiju, zašto se 

odustalo od postojećeg projektnog rješenja? Implementacija je uzrokovana lošim 

menadžmentom rukovodstva i upravnog odbora, hoće li se pozvati na odgovornost?  

Upravo zbog odgovornosti je i bitno postojanje Gradskoga Vijeća, danas to imamo i sada će sustav 

odgovornosti biti jasno uspostavljen, odnosno već jest. Konačno, imali smo izvješća o radu poduzeća na 

protekloj sjednici Vijeća. Sada predstoji proces kao i za svako drugo poduzeće, a intenzivno se svi zajedno 

sa službama i odjelima bavimo rješavanjem pitanja deponije Uborak.   

14. Kakva je primjena zakonske regulative o održavanju čistoće grada? 

Komunalna poduzeća trebaju brinuti o čistoći grada. Danas imamo 4 takva poduzeća, a vidjet ćemo u 

idućem razdoblju koje je najsretnije rješenje za funkcioniranje u punom kapacitetu. Imali smo neke 

prijedloge o spajanju nekih poduzeća, ali vidjet ćemo u kojem pravcu će se sve skupa razvijati nakon što 

nove uprave donesu analizu stanja.  

 


